

Bestyrelsesmøde i Dansk Folkebådsklub

Afholdt i Kerteminde 25. marts 2012 kl. 10:00

Tilstede: Helmuth Schwarz, Ditte Andreasen, Jakob Frost, Heines Nielsen, Kjeld Skov, Søren Kæstel, Steen Weber (ref.) , Svend Ibsen

Indbudt: Bent Nielsen, Finn Hartvig

Dagsorden:

1. Konstituering af ny bestyrelse
 - a. Uddelegering af poster og opgaver
2. Diskussion af visioner for klubben
3. Orientering fra kasseren
4. Punkter bragt op under evt. på GF
 - a. Løsning til kontaktformidling for trailerlån
 - i. Se bilag B og C for forslag fra Finn og Bent
 - b. Støtte til sejlere som sejler båden til DM
 - c. Klub redningsveste/overtrækstrøjer i signal-farve
 - d. Hjælp til debutanter
 - e. 75-års jubilæum – lad os allerede nu tænke på fejringen
5. Hjemmeside:
 - a. Finn oplyser at domænenavnet folkebaad.dk kan købes for 75 kr + 100 kr/år i afgift. Er vi interesseret i at få dette og linke til folkebaad.dk?
6. Orientering fra DS generalforsamling
7. Evt. og ny mødedato

1) Kjeld fortsætter som næstformand og Helmuth som kasserer

- a) Bent har udarbejdet en liste over de opgaver han har påtaget sig som formand. I listen har Bent anført hvilke opgaver han fortsat gerne vil medvirke til at løse.

1. Modtage mailoplysning om nye og udmeldte medlemmer.

2. Sende velkomstmil til alle nye medlemmer

3. Sende klubstander, klubblad, klublabels osv pr. post til nye medlemmer .

4. File-registrerer nye medlemmer mellem de to årlige udgivelser af F.Nyt, samt sende denne file til redaktøren for F.Nyt således at nye medlemmer nævnes i F.Nyt. **Disse 4 ting kan jeg fortsat klare**

5. "Formandens Side" til hvert nyt F.Nyt. **Ditte**

6. Annoncører i F.Nyt. Burde være redaktørens opgave, men det fandt jeg ud af var for bøvlet. *Det blev her diskuteret hvilken indsat vi skulle ligge her. Annoncørernes sider koster mere at sende med ud, end vi tjener på dem. Det blev besluttet at vi ikke ville gøre en aktiv indsats for at skaffeannoncører. Nuværende annoncører fortsætter, nye annoncører skal betale mindst de omkostninger vi har*

7. Sponsorernes Ikon-side i F.Nyt og website. **Kan Finn & jeg fortsat tage os af.**
8. **Update af diverse dokumenter på website i nært samarbejde med Finn Webmaster.**
Update af skabeloner for NOR & SI for DM i samarbejde med Hans Vengberg.
Dette vil Hans & jeg gerne fortsætte med
9. Fodre de to bådwebsites med nyt fra klassen. *Søren tilbød at påtage sig den opgave*
10. Kontakt med potentielle arrangører af DM. Når Gold Cup tilfalder DK, tæt samarbejde med Per Damm, NFIA om at finde den bedst egnede arrangør. *Ditte, Heines hjælper til her.*
11. **Få fremstillet og postet byggetegninger til evt. købere. Kan jeg godt fortsat stå for.**
12. Har sørget for bestilling af Klubstandere-Debutantgaver-Erindringsgaver. *Steen påtog sig den opgave.*
13. Monitorerer website, herunder "Opslagstavlen" & "Køb & Salg" for at ha' fingeren lidt på pulsen. *Hele bestyrelsen følger med her, mere principielle svar kommer fra formanden.*
14. Opdatere "Bestyrelsesskabelon & andre tilknyttede". **Kun for at ha' en nem oversigt. Sender den.** *Steen opdaterer adresselister mm.*
15. Årlig kontakt til klubbens kontakt personer for at sikre at alle stadig er med. *Ditte sørger for dette*
16. Sørge for at DFK deltager når DS indbyder til generalforsamling og strategimøder. *Ditte sørger for dette*

2) Visioner: Ditte indledte med at et formandsskift ikke behøver at give en helt ny linje, specielt da Ditte har været medlem af bestyrelsen i en årrække; men ville gerne have at vi fik defineret hvad vi ville med DFK. Diskussionen førte vidt omkring; men følgende emner blev bragt på bane.

- a) Sikre at vores både er så ens som muligt. Det blev herunder nævnt at vi skulle sikre vores klubmål(e) rimelige betingelser. Bestyrelsen udarbejder en vejledning for klubmålerens medvirken ved stævner.
- b) Fortsætte med at være en aktiv kapsejladsklasse med tid til at hygge sig.
- c) Sikre at vi får yngre sejlere ind i klassen.
- d) Støtte tursejlad

Søren foreslog at vi fik lavet en standard dagsorden for bestyrelsesmøder.

3) Kassereren har problemer med PBS, han skulle bruge en nemID for at tilgå PBS; men da vi er registreret som forening skulle vi have et CVR nummer før han kunne få lov til at lave en nemID til DFK. Økonomien ser fornuftig ud

4) Punkter bragt op under evt. på GF

- a) Løsning til kontaktformidling for trailerlån: Bent og Finn havde udarbejdet et forslag til hvordan dette praktisk kunne gøres med et brev til trailer ejere og et link til kontakt information på vores hjemmeside.

- b) Støtte til sejlere som sejler båden til DM. Jacob har i forbindelse med DM i Fåborg fået en henvendelse fra en sejer der vil sejle båden til DM og ankomme en uges tid før, og måske først sejle videre en uge efter DM. Det blev besluttet at hvis DM arrangørerne får henvendelser fra sejlere ger har denne type ekstra udgifter i forbindelse med DM, kan bestyrelsen søges om støtte til dette.
 - c) Klub redningsveste/overtrækstrøjer i signal-farve. DFK kan ikke blande sig i dette. Det er den enkeltes sejlere ansvar. Søsportens Sikkerhedsråd har nogle krav til redningsveste (<http://www.soesport.dk/psts/Sider/Redningsvestelivliner.aspx#>) som man skal følge.
 - d) Hjælp til debutanter i klassen. Hjælp i form af økonomisk støtte, undtagen i specielle tilfælde såsom sejlere skoler med unge mennesker, er ikke en god ide; men støtte til trimning af båden kunne måske lokke flere på banen. Der bliver lavet en opfordring på hjemmesiden med Heines som kontakt person til interesserede debutanter om f.eks. hjælp til at stille riggen bedst muligt hvis man kommer til DM. Søren laver en pressemeddelelse
 - e) 75-års jubilæum – lad os allerede nu tænke på fejringen. Hvordan sikrer vi det bliver Danmark der står for dette arrangement. Ditte ansøger NFIA om at Guld pokalen i 2017 afholdes i Danmark
- 5) Domænet folkebaad.dk kan købes, vi køber det samt sikrer at vi også kommer til at stå som ejere af vores nuværende domænenavn folkebaad.dk. Finn sætter dette i værk.
- 6) Ditte deltog i DS's generalforsamling. Fredag aften deltog Ditte i et seminar om det nye medlemsregister. DS ser gerne at klubber og specialklubber bruger dette som medlemsregister. Kasserer blev spurgt om DFK ville deltage i afprøvningen, det var der ikke stemning for. Systemet vil blive udbygget med en tilmeldingsportal. Fra generalforsamlingen refererede Ditte at unionen ville gøre mere for tusejlere, idet elite sejlere får meget, kapsejlere/ungdom noget og resten betaler. Ditte fremhævede DS's strategi om aldersrelateret træning og så det som en god vej fremad. Kort fortalt er holdningen at eftersom sejlere topper senere end i andre sportsgrene, skal man satse på at unge sejlere ikke bliver træet inden de overhovedet er kommet rigtigt i gang.
- 7) Eventuelt
 Finn spurgt om der skulle laves om i reglerne for ranglisten, det skal der ikke.
 Finn bad om at få til/afmeldt sponsorer, Kjeld lovede at fremsende nye sponsor logoer.
 Ditte bad om tilskud til en IPAD, dette blev bevilget.
 Jacob blev spurgt til DM og svarede at der er styr på tingene.
 Jacob spurgt om hvordan man kom til SF cup og blev henvist til reglerne på hjemmesiden.

Aktioner:

Bestyrelsen udarbejder en vejledning for klubmålerens medvirken ved stævner.

Steen opdaterer adresselister mm

Ditte: Årlig kontakt til klubbens kontakt personer for at sikre at alle stadig er med.

Bestyrelsen udarbejder en vejledning for klubmålerens medvirken ved stævner.

Standard dagsorden for bestyrelsesmøder.

Heines Opfordring på hjemmesiden om hjælp til nye i klassen

Søren laver en pressemeddelelse om ovenstående(hjælp til nye i klassen)

Ditte: Ansøge NFIA om at Guldpokalen i 2017 afholdes i Danmark

Finn: Købe folkebåd.dk samt få overført folkebaad.dk til DFK

Kjeld lovede at fremsende nye sponsor logoer til Webmaster